
 

                                                                                                                                                                         

18.10.2022 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut.  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvad er status på undersøgelse om Aalisartut ingerlariaqqikkusuttut peqatigiiffiat 

AIP? 

2. Bliver Aalisartut ingerlariaqqikkusuttut peqatigiiffiat AIP inddraget i undersøgelsen? 

3. Hvem er ansvarlig i sagen?  

a) Hvornår afsluttes sagen? 

4. Hvorfor inddrager man ikke AIP? 

5. Agter man at afholde møde med Aalisartut ingerlariaqqikkusuttut peqatigiiffiat AIP’s 

bestyrelse når sagen er afsluttet? 

6. Hvordan agter Naalakkersuisut inddraget i sagen om AIP? 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen. Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Aalisartut ingerlariaqqikkusuttut peqatigiiffiat AIP har den 7. april 2022 sendt brev til alle partier, 

hvor de oplyste, at de slet ikke er inddraget i undersøgelserne, der blev afsat midler til på 

finansloven 2021 på hovedkonto 20.11.70. Undersøgelsen skulle udrede forløbet op til vedtagelsen 

af en ny fiskerilov i 1990 med særligt henblik på den daværende restrukturering af rejefiskeriet. Der 

blev afsat 2,5 mio. kr. i 2021 til formålet. Jeg ønsker at man straks orienterer om status i sagen, idet 

man vil debattere den kommende fiskerilov og fordi de ønsker at modtage faktuel viden herom. 

 


